

“Building Bridges”

Advancing Human Rights of Polish citizens, irrespective of sexual orientation, gender identity or expression and sex characteristics

Over recent years, a significant degradation of the situation of Polish LGBTI persons has been observed, however this has taken focus away from the voice of public support in Poland for respecting human rights on the grounds of sexual orientation, gender identity or expression and sex characteristics (SOGIESC).

In June 2021, the Congress of Local and Regional Authorities of the Council of Europe adopted [a resolution and a recommendation on the role of local and regional authorities on protecting LGBTI people in the context of rising anti-LGBTI hate speech and discrimination](#), asking central governments to develop national action plans reinforcing anti-discriminatory and human rights measures, including for LGBTI persons. The Congress also adopted a [resolution](#) on the role of local and regional authorities with regard to the situation of LGBTI people in Poland. These resolutions drew upon the conclusions of the [fact-finding mission](#) to Poland in November 2020 and the subsequent [report](#) (also available [in Polish](#)). Since then, there have been numerous developments, both at national and European level, which have contributed, amongst others, to the repeal of anti-LGBTI resolutions in some Polish regions.

This event will be an opportunity for allies from the Polish Parliament Intergroup, the Office of the Polish Commissioner for Human Rights, municipalities and civil society and the Council of Europe, to highlight positive aspects and developments in Polish LGBTI persons' lives. It will be a precious moment for all involved to join forces, strengthening the voice of support for Polish LGBTI persons, and to target realistic goals for short and medium-term actions in order that respect of human rights on the grounds of SOGIESC be granted to all Polish citizens. The event aims to build on the positive developments and lessons learned from the activity of the stakeholders and ensure the continuation of such successes.

Resources

The role of local authorities with regard to the situation and rights of LGBTI people in Poland 16 June 2021 - 40th Session (Second Part)

Rapporteurs: Andrew BOFF, United Kingdom (R, ECR)

- [Report CG\(2021\)40-19](#)
- [Resolution 471 \(2021\)](#)

Protection of LGBTI people in the context of rising anti-LGBTI hate speech and discrimination: the role of local and regional authorities

16 June 2021 - 40th Session (Second Part)

Rapporteurs: Andrew BOFF, United Kingdom (R, ECR)

- [Report CG\(2021\)40-18](#)
- [Recommendation 458 \(2021\)](#)
- [Resolution 470 \(2021\)](#)

" Bâtir des ponts "

Faire progresser les droits humains des citoyens polonais, indépendamment de leur orientation sexuelle, de leur identité de genre ou expression de genre et de leurs caractéristiques de sexe.

Ces dernières années, une dégradation significative de la situation des personnes LGBTI polonaises a été observée, cependant cela fait que la voix du soutien public en Pologne pour le respect des droits humains sur la base de l'orientation sexuelle, de l'identité de genre ou de l'expression de genre et des caractéristiques de sexe (SOGIESC) a reçu moins d'attention.

En juin 2021, le Congrès des pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de l'Europe a adopté une [résolution et une recommandation](#) sur le rôle des autorités locales et régionales dans la protection des personnes LGBTI dans le contexte de la montée des discours de haine et de la discrimination à l'encontre des personnes LGBTI, demandant aux gouvernements centraux d'élaborer des plans d'action nationaux renforçant les mesures de lutte contre la discrimination et en faveur des droits de l'homme, y compris pour les personnes LGBTI. Le Congrès a également adopté une [résolution](#) sur le rôle des collectivités locales et régionales concernant la situation des personnes LGBTI en Pologne. Ces résolutions s'appuient sur les conclusions de la mission d'enquête menée en Pologne en novembre 2020 et sur le rapport qui en découle (également disponible [en polonais](#)). Depuis lors, de nombreux développements ont eu lieu, tant au niveau national qu'européen, qui ont contribué, entre autres, à l'abrogation des résolutions anti-LGBTI dans certaines régions polonaises.

Cet événement sera l'occasion pour les alliés de l'Intergroupe du Parlement polonais, du Bureau du Commissaire polonais aux droits humains, des municipalités et de la société civile, ainsi que du Conseil de l'Europe, de souligner les aspects positifs et les évolutions de la vie des personnes LGBTI polonaises. Ce sera un moment précieux pour toutes les personnes impliquées d'unir leurs forces, de renforcer la voix du soutien aux personnes LGBTI polonaises, et de cibler des objectifs réalistes pour des actions à court et à moyen terme afin que le respect des droits humains sur la base de la SOGIESC soit accordé à tous les citoyens polonais. L'événement vise à s'appuyer sur les développements positifs et les leçons tirées de l'activité des parties prenantes et à assurer la poursuite de ces succès.

Le rôle des autorités locales en ce qui concerne la situation et les droits des personnes LGBTI en Pologne - 16 juin 2021 - 40e session (deuxième partie)

Rapporteurs : Andrew BOFF, Royaume-Uni (R, ECR)

- [Rapport CG\(2021\)40-19](#)
- [Résolution 471\(2021\)](#)

La protection des personnes LGBTI dans le contexte de la montée des discours de haine et de la discrimination à leur égard : Le rôle et les responsabilités des pouvoirs locaux et régionaux 40e session (deuxième partie)

Rapporteurs : Andrew BOFF, Royaume-Uni (R, ECR)

- [Rapport CG\(2021\)40-18](#)
- [Recommandation 458 \(2021\)](#)
- [Résolution 470\(2021\)](#)